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Uddannelses- og Forskningsministeriet 

   

  

Campusstrategi for UC SYD 

  

UC SYD ansøger hermed Det rådgivende udvalg for vurdering af udbud af videregående 

uddannelser (RUVU) om følgende udbudsgodkendelser:  

 

 Flytning af professionsbachelor i grafisk kommunikation fra Haderslev til Kolding 

 Flytning af professionsbachelor i medie- og sonokommunikation fra Haderslev til Kol-

ding 

 Dublering af professionsbachelor i offentlig administration i Haderslev 

 Udbud af professionsbachelor i skat i Haderslev 

 

Ansøgningerne understøtter UC SYD’ strategiske mål om at etablere flerfaglige campus-

ser for at skabe attraktive studiemiljøer og sikre, at de studerende tilegner sig tværprofes-

sionelle kompetencer. I september 2017 indviede UC SYD som konsekvens af den stra-

tegi en ny campus i Aabenraa, hvor fire uddannelser fremover vil spille sammen.  

 

Nu ønsker UC SYD at gøre tilsvarende for Campus Kolding, der i dag er monofaglig, og 

for Campus Haderslev, hvor vi vil styrke det flerfaglige samarbejde. 

 

I Kolding har UC SYD en utidssvarende monofaglig campus placeret i et afsides belig-

gende villakvarter. Vi vil bygge en ny campus med en bedre kapacitetsudnyttelse midt i 

uddannelsesklyngen i centrum af Kolding og her placere pædagoguddannelsen, grafisk 

kommunikation samt medie- og sonokommunikation. Udover, at vi herved får et flerfagligt 

studiemiljø internt i UC SYD, giver det kommunikationsuddannelserne en enestående mu-

lighed for at indtræde i klyngen af Koldings designuddannelser. 

 

I Haderslev vil den ledige kapacitet blive udfyldt af et dubleret udbud af professionsbache-

lor i offentlig administration og et nyt udbud af professionsbacheloruddannelsen i skat.   

 

Foruden Haderslev Kommune som arbejdsplads er der i Haderslev eksempelvis Udbeta-

ling Danmark (300 arbejdspladser) og den nye vurderingsstyrelse SKAT (170 arbejds-

pladser). De øvrige kommuner i optageområdet – Kolding, Aabenraa, Sønderborg og 

Tønder – har givet tilsagn om, at de bakker op om uddannelserne og stiller praktikpladser 

til rådighed. Hertil kommer Skattecentrene i Tønder, Ribe og Middelfart og Naturerhvervs-

styrelsen i Augustenborg, Færdselsstyrelsen i Ribe, Energistyrelsen og Sikkerhedsstyrel-

sen i Esbjerg samt private virksomheder som Danfoss, Sydbank, Sønderjysk Forsikring, 

Ecco mv. 

 

Dato 
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Journal nr. 
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Det er mit håb, at alle de nævnte prækvalifikationsansøgninger imødekommes, da de – 

som beskrevet i de enkelte ansøgninger – vil bidrage til at sikre et bredt udbud af videre-

gående uddannelser af høj kvalitet i Region Syddanmark. 

 

Venlig hilsen 

 

Birthe Friis Mortensen 

Rektor 

Rektoratet 

 

bfmo@ucsyd.dk 

7266 2024 

 



‐‐‐‐‐Oprindelig meddelelse‐‐‐‐‐ 
Fra: Stephanie Lose [mailto:slo@rsyd.dk]  
Sendt: 5. april 2017 11:15 
Til: Willy Marquardsen Feddersen; H. P. Geil 
Emne: UC Syd 
  
  
Kære H.P Geil og Willy Feddersen 
  
Vi skriver til jer, for at opdatere jer på de seneste drøftelser i UC Syds bestyrelse vedr. 
uddannelsessammensætning og campusdannelse, da disse drøftelser også vedrører Haderslev. Vi har i UC 
Syd et rigtig godt samarbejde med Haderslev Kommune på en række områder, og derfor synes vi, at det 
giver god mening med så tidlig en orientering som mulig fra vores side. 
UC Syd har gennem de seneste 4 år arbejdet hen i mod en uddannelsesstrategi, hvor vi udbyder mere end 
én uddannelse pr. campus. Den beslutning hviler på, at det er vigtigt at skabe et fagligt miljø, de studerende 
kan færdes og udvikle sig i, og det er vigtigt for at kunne arbejde praktisk og teoretisk med 
tværprofessionelle indsatser, også i studietiden. 
I forbindelse med forestående campusbyggeri i Kolding har bestyrelsen på sit seneste møde truffet 
beslutning om at anmode Uddannelses‐ og Forskningsministeriet om at flytte uddannelserne Grafisk 
Kommunikation og Medie‐ og Sono‐kommunikation til Kolding. Disse to uddannelser udbydes i dag kun i 
Haderslev, men vi må desværre konstatere, at det er overordentlig svært at skaffe såvel praktikpladser som 
beskæftigelse for de studerende hhv. dimittenderne i Haderslev‐området. Det er faktisk også baggrunden 
for, at de to uddannelser i fremtiden bliver ganske kraftigt dimensioneret. En flytning af disse to mindre 
uddannelser til Kolding vil imødekomme bestyrelsens ønske om flerfaglige udbudssteder (vores nuværende 
udbudssted i Kolding har kun én uddannelse), og samtidig vil de øvrige uddannelsesudbud, der ligger i 
Kolding, herunder designskolen og IBC, sammen med virksomhedstyperne i Kolding‐området, give de to 
uddannelser bedre betingelser for udvikling såvel som beskæftigelse efter endt uddannelse. 
Profilen på vores campus i Haderslev skal fortsat matche det omkringliggende samfund og dets 
beskæftigelse bedst muligt. Her skeler vi især til udviklingen indenfor skatteområdet med fortsat placering 
af skattearbejdspladser i det sønderjyske såvel som udviklingen indenfor offentlig administration, f.eks. 
med placeringen af Udbetaling Danmark i Haderslev. UC Syd har senest fået en henvendelse om 
muligheden for at udbyde en nyudviklet (knap færdigudviklet) professionsbacheloruddannelse i skat, 
placeret i Haderslev. Det vil være et meget positivt udviklingstiltag at kunne udbyde en sådan uddannelse i 
Haderslev. Samtidig ønsker UC Syd at oprette et udbud af Administrationsbacheloruddannelsen i Haderslev. 
Begge uddannelser kan bidrage til, at UC Syd udbyder uddannelser, der i høj grad knytter an til det 
aftagerfelt, der er i den landsdelsstruktur, hvor der skal findes praktikpladser og senere beskæftigelse. 
Det forventes, at vi ved en godkendelse af flytning af de to kommunikationsuddannelser flytter dem i 
sommeren 2020, mens udbud af ny uddannelse inden for skat forventes at kunne i gangsættes efteråret 
2018, og opstart af administrationsbacheloruddannelsen foreløbig vil være berammet til sommeren 2020. 
Vi håber, I er enige med os i, at de ovenfor beskrevne tiltag tegner et billede af en spændende og positiv 
udvikling af UC Syds campus i Haderslev – til gavn for Haderslev‐området såvel som hele det sønderjyske 
område. 
Hvis vores mail giver anledning til spørgsmål, eller der er noget, I ønsker at drøfte med os, er I altid 
velkomne til at kontakte os. 
  
Med venlig hilsen 
  
Stephanie Lose, bestyrelsesformand 
Birthe Friis Mortensen, rektor 
  



Fra: Willy Marquardsen Feddersen <wimf@haderslev.dk> 
Dato: 7. april 2017 kl. 08.20.19 CEST 
Til: 'Stephanie Lose' <slo@rsyd.dk>, "Birthe Friis Mortensen (bfmo) (bfmo@ucsyd.dk)" <bfmo@ucsyd.dk> 
Cc: Anette Schjøtt <assc@haderslev.dk>, "H. P. Geil" <hapg@haderslev.dk> 
Emne: SV: UC Syd 

Kære Stephanie Lose og Birthe Friis Mortensen  
  
Tak for Jeres mailorientering. Vi er ærgerlige over, at to spændende uddannelser flyttes væk fra Haderslev. 
De to uddannelser er med til at give Campus en spændende profil, som ellers ikke eksisterer i 
Sønderjylland. Det er vores opfattelse, at UC Syd gennem sin virksomhed også er med til at udvikle og 
modernisere den sønderjyske landsdel. Derfor ser vi frem til at udvikle nye uddannelsestilbud sammen med 
Jer i de kommende år. Det glæder os, at der påtænkes udviklet og udbudt en ny uddannelse inden for SKAT 
og at professionsbacheloren ligeledes bliver udbudt i fremtiden. 
Vi er optaget af, at de uddannelser, der er på Campus i Haderslev styrkes i fremtiden og vil gøre vores 
yderste i et samarbejde om denne opgave. 
Allerede den 19. april 2017 har Birthe Friis Mortensen og Willy Feddersen en mødeaftale, hvor der kan 
tages fat om opgaverne. 
Venlig hilsen 
  
HP Geil 
Borgmester       /                                                      Willy Feddersen 

Kommunaldirektør 
  

 
Haderslev Kommune 
Gåskærgade 26 - 6100  Haderslev 
Direkte telefon: 74 34 00 01 / 21 28 46 70 
wimf@haderslev.dk 
www.haderslev.dk  

 

  





Fra: Simon Møberg Torp [mailto:torp@sdu.dk]  
Sendt: 6. september 2017 11:08 
Til: Mette Bonde (MBON) <MBON@ucsyd.dk> 
Cc: Per Krogh Hansen <pkha@sdu.dk> 
Emne: Tilkendegivelsesbrev for prækvalifikation af udflytning til Kolding, Grafisk Kommunikation og Medie‐ 
og sonokommunikation 
 
Til studieleder på kommunikationsuddannelserne, Mette Bonde 
UC SYD 
  
Det meddeles herved, at undertegnede samt institutlederne på henholdsvis Institut for Design og 
Kommunikation og Institut for Entreprenørskab og Relationsledelse er positivt stemt over for UC SYD’s 
planer om at flytte professionsbacheloruddannelserne ’Grafisk kommunikation’ og ’Medie‐ og 
sonokommunikation’ til Kolding, således at disse uddannelser kan blive del af et designfællesskab med 
uddannelser som SDU’s ’Designkultur’, ’Designledelse’ og’ Designkultur og økonomi’, IBA’s ’E‐designer’ og 
’Multimedie‐designer’ samt Designskolens uddannelser. En flytning til Kolding og placering ved 
uddannelsesklyngen bestående af SDU, Designskolen, IIBA og IBC vil styrke såvel videngrundlaget som 
udvikle studiemiljøet og dermed gøre uddannelserne endnu mere attraktive. 
  
Venlig hilsen 

Simon Møberg Torp  
Campusdekan, Campus Kolding 
Dekan, Det Humanistiske Fakultet 
 

T   65 50 31 24  

M   40 19 17 57  

torp@sdu.dk  

www.sdu.dk/Om_SDU/Fakulteterne/Humaniora/Ledelse_administration/Dean
 

Syddansk Universitet  
Campusvej 55  
5230 Odense M  
www.sdu.dk  

 

 

 



From: Christina Sandholdt Løppenthin Møller <cm@grafiskadlibitum.dk> 
Date: tirsdag den 19. september 2017 kl. 09.01 
To: "Tina Have Lauesen‐Day (THLD)" <thld@ucsyd.dk> 
Subject: Re: VIGTIGT! Tilkendegivelsesbrev, prækvalifikation, Grafisk Kommunikation (Skolen for Visuel 
Kommunikation) 
 
Hej Tina  
Det lyder som et spændende projekt og tror på at uddannelserne kan få meget ud af at samle dem på et 
fælles campus; på den måde kan man arbejde på kryds og tværs af uddannelserne, give større kendskab til 
de andre fag. 
 
Rigtig god dag. 
 
…………………… 

Med venlig hilsen 

Christina Sandholdt Løppenthin Møller 
Grafisk designer / partner 

Tlf. 61 36 16 26 
 

 
 
AD Libitum - grafisk bureau ApS 
Rolfsgade 75 
6700 Esbjerg 
www.grafiskadlibitum.dk 

 
 
   



From: "Jesper Broberg, Gejst Studio" <jesper@gejststudio.com> 
Date: onsdag den 20. september 2017 kl. 12.41 
To: "Tina Have Lauesen‐Day (THLD)" <thld@ucsyd.dk> 
Subject: Re: VIGTIGT! Tilkendegivelsesbrev, prækvalifikation, Grafisk Kommunikation (Skolen for Visuel 
Kommunikation) 
 
Hej Tine,  
 
Vi synes det lyder som en fantastisk idé at få flyttet "Skolen for Visuel Kommunikation" til Kolding, for at 
give de studerende et bredere, og tværfagligt studiemiljø. 
 
Hos Gejst har vi nydt godt at de dygtige elever fra skolen, og har også fuldtidsansat 3 af dem i løbet af vores 
4 årige levetid i selskabet. Generelt er vores opfattelse, at uddannelsen har et højtfagligt niveau og et godt 
studiemiljø. 
 
De bedste hilsner / Best regards 
 

Jesper Broberg Bang 
Managing Director 
 

M/ +45 23 72 81 21 
E/ jesper@gejststudio.com 
 

Gejst/Studio 
 

Mejlgade 35A 
DK-8000 Aarhus 
 

T/ +45 70 23 23 34 
W/ gejststudio.com 
 

 
 
   



From: Jesper Møller <jesper.moller@grey.com> 
Date: mandag den 18. september 2017 kl. 15.10 
To: "Tina Have Lauesen‐Day (THLD)" <thld@ucsyd.dk> 
Subject: Re: VIGTIGT! Tilkendegivelsesbrev, prækvalifikation, Grafisk Kommunikation (Skolen for Visuel 
Kommunikation) 
 
Hej Tina, 
  
Tak for mailen.  
  
Vi synes det lyder som en fremragende ide. Vi har og er rigtig glade for samarbejdet og har flere ansatte fra 
Skolen for Visuel Kommunikation og tror kun på, at det nye set‐up vil gavne niveauet til gavn for bl.a. 
bureauer som vores.   
  
Med venlig hilsen/Best regards 
  
Jesper Møller 
COO/Kontaktdirektør 

 
Hack Kampmanns Plads 1, 2. Sal TV. 
DK - 8000 Aarhus C 
+45 27248103 
jesper.moller@unclegrey.dk 
  
  
 
From: Torben Bank <tbank@skybrud.dk> 
Date: mandag den 18. september 2017 kl. 15.44 
To: "Tina Have Lauesen‐Day (THLD)" <thld@ucsyd.dk> 
Subject: Re: VIGTIGT! Tilkendegivelsesbrev, prækvalifikation, Grafisk Kommunikation (Skolen for Visuel 
Kommunikation) 
 
Hej Tina 
 
Jeg synes helt sikker det vil være en god idé at flytte Skolen for Visuel Kommunikation til Kolding, for at 
opnå synergi med de øvrige designuddannelser. 
 
 

Torben Bank Larsen 
Kreativ Chef / Partner 

 
mobil 

kontor

2849 1122

7020 1223

Skybrud .dk a/s, Dæmningen 36, 7100 Vejle

www.skybrud.dk 

 

 

   



From: Søren Parup <parup@mail.tele.dk> 
Date: mandag den 18. september 2017 kl. 15.44 
To: "Tina Have Lauesen‐Day (THLD)" <thld@ucsyd.dk> 
Subject: Re: VIGTIGT! Tilkendegivelsesbrev, prækvalifikation, Grafisk Kommunikation (Skolen for Visuel 
Kommunikation) 
 
Vedr evt flytning til Kolding.  
 
Fordele: 
Det er givet at der vil være nogle fordele ved at ligge i Kolding ‐ sammen med andre kreative uddannelser. 
Udover den afsmittende effekt fra miljøet, vil der også være nogle “stordriftsfordele”:  
I form af de økonomiske muligheder for tiltrækning af internationale navne som gæsteforelæsere ‐ til gavn 
og inspiration for flere studiegrene/skoler på een gang. 
 
Men det har også nogle klare problemer: 
Som det er nu, arbejder de studerende utroligt meget ‐ og gerne sammen ‐ da Haderslev hverken byder på 
særlig meget andet  
‐ og desuden har dårlige trafikforbindelser. 
 
Dette medfører ikke blot bedre resultater og mere kreativt arbejde. 
Men det giver også de studerende et godt sammenhold og et stærkt netværk indbyrdes. 
 
Min erfaring ‐ fra lignende skoler (DMJX og Danmarks Designskole) hvor jeg tidligere har undervist ‐ er,  
at de studerende går hjem klokken 14. Og så ses de først igen næste dag. 
Alle har noget andet, de også lige skal. Og det er muligt at komme til. 
Kolding har en station. Og mange daglige togforbindelser.  
Hvilket givet vil medføre at langt de fleste studerende, kan smutte hjem ved 14‐15 tiden. Selv til Odense. 
Og Århus, Randers og Silkeborg. 
En fordel mht optag og ansøgning ‐ men samtidig en klar forringelse mht. resultater, kvalitet og opbygning 
af stærkt netværk. 
 
Ide: 
Hvis det stod til mig, burde skolen finde et endnu mere umuligt sted at placere sig!!! 
Og så opbygge et unikt sted, folk søgte til, fordi de ville det ‐ og ikke fordi det var let. 
 
En skole placeret midt ude i en stor skov ‐ eller på en (næsten) øde ø. 
Det ville give en unikness, skabe en hype og et brand.  
Hvis ellers man kunne holde underviser‐kvaliteten høj. 
Men man kunne jo passende bygge et underviserhotel ‐ samtidig med at man byggede et campusområde. 
 
mvh 
Søren 
 
PARUP’S ART FORCE 
PRINS VALDEMARS VEJ 45.  
2820. GENTOFTE 
COCKPIT: 40 41 40 87 
SKYPE: s.parup 
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Bilag til ansøgning om flytning af Professionsbachelor i grafisk kommunikation 

 

Dato 18.09.2017 Journal nr. 0-00-04-4/2017 Reference tmrf/eneb 

Nøgletal for grafisk kommunikation 
 

 

 

Antallet af 1. prioritetsansøgere til Professionsbachelor i grafisk kommunikation i årene 2015 til 2017 fordelt 

på regioner: 

 

 
Kilde: SIS-Portalen 

 

 

 

Ansøgere til grafisk kommunikation fordelt på alle ansøgere samt 1. prioritetsansøgere i årene 2011 til 

2017:  

 

Årstal 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 

Ansøgertal 198 186 203 164 131 154 138 

1. prioritet 85 80 80 70 53 71 68 

Kilde: Den Koordinerede Tilmelding 
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1. prioritetsansøgere 2015‐2017 

Region Hovedstaden Region Sjælland Region Syddanmark

Region Midtjylland Region Nordjylland Andre
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